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DAMES EN HEREN, 
 
Het Uitgebreid Bureau van 16 februari 2009 besliste 
dat een aantal commissies een advies zouden uit-
brengen aan de Commissie voor Algemeen Beleid, 
Financiën en Begroting over die onderwerpen uit het 
toekomstplan van de Vlaamse Regering ‘Vlaanderen 
in Actie’ (ViA) die tot de bevoegdheid van de be-
trokken commissie behoren.  
 
In dit kader hield de Commissie voor Onderwijs, 
Vorming, Wetenschap en Innovatie op 5 maart 2009 
een bespreking van de doelstellingen Innovatie en 
Talent (Parl. St. Vl. Parl. 2008-09, nr. 2059/1, p. 25 
en 28) en het hoofdstuk ‘De lerende Vlaming’ (Parl. 
St. Vl. Parl. 2008-09, nr. 2058/1, p. 57-60). 

1. Toelichting door de heer Paul De Hondt 

De heer Paul De Hondt, raadgever van minister-
president Kris Peeters, verduidelijkt in naam van de 
minister-president het statuut van beide documenten 
die voorliggen. Het Pact 2020, een toekomstpact 
voor Vlaanderen, met de 20 doelstellingen, is onder-
tekend door de Vlaamse Regering, de sociale part-
ners, de Verenigde Verenigingen, de ViA-stuurgroep 
en de Vlaamse ambtenaren, als concretisering van de 
ambitie om in 2020 een topregio te worden op eco-
nomisch, innovatief, sociaal en ecologisch vlak.  
 
De tekst ‘Doorbraken 2020’ behelst het verslag en 
de conclusies van de brede consultatie en de maat-
schappelijke dialoog naar aanleiding van Vlaanderen 
in Actie (ViA). Dat gebeurde in het kader van vier 
ateliers van ViA, stelt de spreker, en met als uit-
gangspunt de vraag hoe de ambitie van topregio 
waargemaakt kan worden door de pijlers van de 
Vlaamse economie en samenleving te versterken, 
met name Talent, Logistiek en Mobiliteit, Internati-
onalisering en Innovatie. De ‘captains of society’ 
stelden dat daartoe een aantal doorbraken noodzake-
lijk zijn. Daartoe is voor de verschillende domeinen 
in de ateliers gedebatteerd met de respectieve stake-
holders.  
 
Het geheel van die processen heeft dan weer geleid 
tot een aantal conclusies van de centrale stuurgroep 
van ViA, legt de heer De Hondt uit. Daarin hebben 
de captains of society zitting, maar ook de regering 
is vertegenwoordigd, zij het als waarnemer. De door 
ViA op het forum voorgestelde doorbraken zijn vol-
gens de spreker bedoeld als beleidsinspirerende pro-
jecten die Vlaanderen in staat moeten stellen om de 
doelstellingen uit het Pact 2020, die in meetbare 
indicatoren zijn omgezet, te realiseren. De keuzes 
die erin zijn weergegeven worden door brede groe-
pen in de samenleving gedragen, stelt hij. 

2. Tussenkomst van mevrouw An Michiels 

Mevrouw An Michiels neemt in het kader van het 
onderdeel Talent, het concept van de lerende Vla-
ming onder de loep. Daar vindt ze onder meer inves-
teren in onderwijs in terug. Vergeleken met de bench-
marking van Vlaanderen 2008, mist ze bepaalde 
antwoorden op knelpunten die in de benchmark aan 
het licht kwamen. 
 
Bij levenslang leren scoort Vlaanderen zeer zwak, en 
inzake ICT-toepassingen is Vlaanderen de derde 
zwakste regio. De uitgaven voor kenniscreatie zijn 
matig, al zijn ze beter als ze tegen de achtergrond 
van de 131 regio’s worden gehouden. Relatief veel 
mensen blijken echter nog actief in kennissectoren, 
stelt het lid. Dat vindt ze positief, maar ze vraagt 
zich tegelijk af hoe men concreet aan de vermelde 
zwaktes tegemoet denkt te komen. Er worden name-
lijk wel voornemens geuit zoals investeringen en het 
oprichten van een dynamisch netwerkonderwijs en 
bouwen aan Werkplek Leren, maar er zijn geen con-
crete stappen uitgezet. 
 
Mevrouw Michiels veronderstelt dat de economische 
crisis ook een impact zal hebben op de kennissecto-
ren waarin vrij veel mensen actief zijn. Hoe wil de 
Vlaamse overheid dat incalculeren of aanpakken? 
 
Op bladzijde 60 (Parl. St. Vl. Parl. 2008-09, nr. 
2058/1) leest het lid over de lerende Vlaming dat een 
open en internationale context wordt doorgetrokken 
naar andere facetten van de overheidscommunicatie. 
Zo zou ervoor worden gezorgd dat belangrijke aan-
wijzingen langs de openbare weg en in openbare 
gebouwen in meerdere talen worden aangegeven. 
Dreigt daar geen conflict met de taalwetgeving?  

3. Tussenkomst van de heer Robert Voorhamme 

De heer Robert Voorhamme vindt ViA een bijzonder 
goed initiatief, en vooral het uitwerken van streef-
doelen die meetbaar moeten zijn. Hij acht het wel 
nodig om correct in te schatten wat er nodig zal zijn 
om de operationele doelstellingen waar te maken. 
Met de voorgelegde documenten krijgt het lid daarop 
geen duidelijke kijk en het lijkt hem alvast een op-
dracht voor de volgende legislatuur 2009-2014. Vol-
gens hem kan in de lopende legislatuur nog hooguit 
een uitspraak worden gedaan over de principes, al 
verwacht hij daarover niet echt weerstand. De vol-
gende legislatuur moet zich buigen over een eerste 
luik en de impact ervan op een meerjarenbegroting. 
Hij wil absoluut voorkomen dat men op drijfzand 
terechtkomt en wil om die reden nu al aandringen op 
een concrete vertaling in operationele doelstellingen 
en begrotingsmatige implicaties. Er zal ook moed 
nodig zijn om de meerjarenbegroting op de doelstel-
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lingen vast te pinnen om het concept geloofwaardig 
te maken, besluit de heer Voorhamme. 

4. Tussenkomst van de heer Jef Tavernier 

De heer Jef Tavernier sluit zich aan bij de opinie van 
de heer Voorhamme. Hij vindt het moeilijk om iets 
negatief te vinden in de voorstellen over onderwijs 
en innovatie. Het lid meent echter dat men zich de 
vraag moet stellen of de visie globaal gezien niet te 
veel bedrijfseconomisch gericht is. De totaalbenade-
ring lijkt hem soms te materialistisch en op groei 
gericht, waartegenover de heer Tavernier de vaststel-
lingen zet inzake problemen met geestelijke gezond-
heid van de Vlaming, en ook van jongeren. Is de 
druk niet te groot als de verwachtingspatronen in 
acht worden genomen? Is het concept niet te eenzij-
dig en verliest men het feelgood-aspect niet te veel 
uit het oog, vraagt het lid zich af. Daarmee wil hij 
absoluut geen afbreuk doen aan een aantal doelstel-
lingen. Het concept topregio hoort niet gecombi-
neerd te worden met de top van mensen die zich niet 
goed voelen, meent hij. Dat kan zich vertalen in in-
dicatoren zoals de zelfmoordcijfers, besluit de heer 
Tavernier. 

5. Antwoord van de heer Paul De Hondt 

De heer Paul De Hondt komt terug op de enorme 
uitdagingen waarover mevrouw Michiels het had. 
Inzake levenslang leren trekken de Vlaamse Rege-
ring, de sociale partners en de Verenigde Verenigin-
gen dezelfde conclusie. De doelstelling die daaruit 
volgt is het realiseren van een verdubbeling tegen 
2020 van het aantal personen dat aan permanente 
vorming deelneemt, stelt de heer De Hondt. Daartoe 
wordt onder meer voorgesteld een soort van per-
soonlijk ontwikkelingsplan tot stand te brengen 
waarop elke Vlaming dan recht heeft met het oog op 
actief loopbaandenken. Dat concept wordt dan ook 
in de hele samenleving gestimuleerd. 

6. Repliek van mevrouw An Michiels 

Mevrouw An Michiels bouwt voort op de stelling 
van de heer Voorhamme en oppert dat er niet alleen 
streefdoelen moeten worden uitgetekend, maar dat er 
ook concrete vertaling aan moet worden gekoppeld.  
 
Hoe zit het met een mogelijk conflict inzake de 
taalwetgeving, herhaalt mevrouw Michiels. 

7. Antwoord van de heer Frank Vandenbroucke, 
viceminister-president van de Vlaamse Rege-
ring, Vlaams minister van Werk, Onderwijs 
en Vorming en de heer Paul De Hondt 

De minister verzekert mevrouw Michiels dat wat de 
Vlaamse overheid ook doet in de toekomst, dat con-
form de taalwetgeving zal moeten zijn. Het feit dat 
in brede communicatie meertalig wordt gewerkt, kan 
volgens de minister nooit in strijd zijn met de taal-
wetgeving. Hij verklaart zich akkoord met de stel-
ling van de heer Voorhamme dat er een consensus is 
bereikt over een schema en dat de concrete vertaling 
zal moeten ingecalculeerd worden in de volgende 
legislatuur via investerings- en beleidsprioriteiten in 
de meerjarenbegroting. Hij gaat ervan uit dat alle 
ondertekenende partijen zich daartoe engageren.  
 
De heer Paul De Hondt zegt dat het idee om in 
meerdere talen te communiceren geen streefdoel is 
maar dat het een mogelijke piste is om een internati-
onale mentaliteit aan te kweken bij de Vlamingen en 
zo de regio als internationale vestigingsplaats aan-
trekkelijk te maken. 
 
 
De verslaggever, De voorzitter, 
 
Katleen MARTENS Monica 
 VAN KERREBROECK 
 
 

 
 


